

Ledermøde 8/11-23 Bæverhytten kl. 18.30

Tilstede: Anne, Ulla, Mette, Viktor

Afbud: Rune, Tobias, Hanne, Pernille, Emil, Michael

1. Dagsorden til godkendelse. Godkendt
2. Referent Anne
3. Bordet rundt, hvordan går det i grenene?

Mikro ca. 21 mikroer der er et par små søskende på 5 år. Det går godt. Lige pt er der et barn der har en far med som hjælper. Det fungerer.

Mini (besked fra Tobias på mail):

Vi har lige pt været på Mini lejr hvor vi gik 10 km med afsluttende tilhørende mærke samt raftebygger mærket (nogle kalder dette for knob mærket) Fredagen var vi kun få da der var flere børn som deltog i Halloween events. Men om Lørdagen klokken 9, ankom de sidste og vi var klar til at gå klokken 10. Vi brugte små 3 timer på vandre turen og derudover var resten af weekenden stort set en hygge weekend hvor børnene brugte tid på at vænne sig lidt til dette med at være på lejr tur sammen.

I minigrenen har det været ganske spændende at starte op som en forholdsvis blank leder (Det er mange år siden at jeg har prøvet dette) men det er egentligt gået ret stærkt med at finde på plads i rollen og jeg syntes nu da vi har fået en del møder hvor vi selv står for det, har makkerparet Tobias og Pernille med Søs som joker og Tilde plus Lukas som Trops medhjælper fungeret gået ganske udmærket. Pernille og jeg har delt opgaverne fint imellem os og vi er ret enige om hvordan vi gør tingene. Det betyder at vi stoler på hinanden og kan også supplere hinanden godt.

Vi har indtil nu haft rutinen med at starte vores møde aftener sammen med mikroerne, men faktisk kun nogle ganske få gange har det været praktisk muligt at afslutte sammen med dem også. Vores egen vurdering af dette er egentlig at vi gerne vil prøve primært at afslutte selvstændigt for os selv da vi kan se at vi altid bruger dette øjeblik på de sidste reflekteringer over spejdermødet samt eventuelle andre beskeder - og det er vores vurdering at dette vil ofte være svært sammen med mikroerne da der simpelthen sker for meget til at vi kan fastholde fokus.

Den første lange tid har jeg kigget meget på de nye minier fordi der var lagt op til at de nye minier ville søge tilbage imod mikroerne, men med en enkelt undtagelse har vi ikke oplevet det undtagen lige første gang efter oprygningen. En enkelt gang i den senere tid har en mini søgt ned imod minierne da han var *meget* interesseret i at se hvad mikroerne lavede. Jeg tænkte at jeg ikke ville give ham en dårlig oplevelse ved at benægtige ham dette, så

jeg lod ham gøre det (med Ulla's velsignelse selvfølgelig) og til næste møde var han atter tilbage hos os igen.

Vi har erfaret at vi ofte oplever forstyrrelser fra andre børn når vi forsøger at afholde spejder møde. Dette kan f.eks være børn som kommer løbende og skrigende ind og ud imellem minierne imens vi prøver at lave en aktivitet. Det foresager en vis uro og kan til tider også få en hel mini flok til at fordampe inden man får set sig om. Vi er selv ved at blive beviste om det selv og prøver nu at fortælle minierne at vi IKKE må forstyrre når mikroer eller juniorer har en aktivitet kørende. Jeg vil gerne henstille til at andre grene også er opmærksomme på deres børn når vi afholder en aktivitet.

Sidst skal nævnes at vi har haft en vis mangel på beskeder fra forældre om hvorvidt børnene er fraværende eller ej - både til almindelige møde aftener og også til seneste lejrtur. Af den årsag spekulerer Pernille og jeg begge i diverse tiltag som f.eks mødenål i stil med det som Juniorene og Trops spejderne kører - men vi er generelt åbne for gode forslag i den forbindelse. Vi vil gerne have en løsning der fungerer som den positive gulerod i stedet for den formanene sure løftede pegefingre.

Junior 13 mødestabile børn. Emil er helt ny, men meget lærevillig. Viktor har indimellem Gry med så det fungerer godt

Troppen har 5 stabile unger. Der har lige været barske natløb desværre måtte patruljen melde afbud grundet sygdom. Per tog med Blomme på post.

Senior 8 aktive den ene klan deltog i barske den anden måtte melde afbud. De skal holde planlægningsweekend i kommende weekend.

4. Velkommen til Emil Rune i juniorgrenen.

5. Evaluering af PULS

Vi behøver ikke nødvendigvis deltage igen. Det er et hyggeligt arrangement. Vi kan lade det være op til de enkelte grene om de vil deltage. Vi skal være obs på ikke at få for meget mokket sammen i opstarten efter sommerferien.

6. Julefrokost i januar

Vi vil gerne kalde det en nytårskur i stedet for. Vi vil bestille maden udefra. Vi medbringer selv drikke og undtagen velkomst. Vi inviterer bestyrelsen med. Og seniorer. Ingen ægtefælder. Mette og Anne er festudvalg. **Det bliver den 270124**

7. Årshjul gruppe

Anne, Hanne, Viktor og Mette.

8. Den røde tråd med Ditte. Forslag til datoer: 250224 eller 03032

9. Jan formand stopper ved næste grupperådsmøde. Kender vi en kandidat?

Vi har et ønske om at finde en synlig formand. Alle tænker tanker.

10. Kalenderfunktion/booking af hytten elektronisk. Er der fundet en løsning?

(besked fra Tobias på mail) [Jeg skrev i dag til korps kontoret \(noget jeg skulle have gjort for længe siden\) og spurgte dem om de havde noget. Svar afventer.](#)

11. Tilskud til kurser ved Tobias. Han har ikke nået at arbejde mere i det

12. Brøndkassen er den i orden? Vi spørger Rune når han er her igen

13. Nyt armatur på toilet? Vi spørger Rune når han er her igen

14. Tilbud om Tryghedsaktivitet. Førstehjælp i naturen tilbud fra korpset og koster gratis. Varighed 2 timer.

Trop og seniorer laver samarbejde på weekendtur i marts/april.

Vil lederne med?

Det vil de gerne. Trop og klan finder dato og orienterer herom senere

15. NY tid tænd juletræ den 1/12 start allerede 15.45. Sedler ligger i lederrummet

16. Første møde efter juleferien er 9/1-24. Blot til orientering

17. Nyt møde: **070224 kl. 18.30**

Evt.

- Obs ansøgning til kommunen til dækning af kontingent. Der skal søges først på året igen. Meld tilbage på næste ledermøde om i har nogen i grenen der skal søges på
- Juniorerne vil gerne møde igen fra 18.30 til 20 Det sættes i værk efter juleferie. De vil gerne tage julesok mærket. Hvis andre vil være med er de velkommen. Tilmelding til Mette.
- Det er muligt at Juniorerne skal på vandretur i Sverige på sommerlejr. Evt. kombineret med tur i København
- Troppen tager til Tydal på Jamborette 20-27/7-24 sommerlejr. Seniorer inviteres med
- Mette har arvet en hel del håndklæde papirer. Juniorerne skal som projekt laver en holder til dette.
- Husk at tage jeres opvask i køkkenet.

- Vores papkrus og paptallerkner fra lederskabet i gangen, er brugt/forsvundet. Det skal stadig kun bruges i nødstilfælde og ikke fordi man ikke gider vaske op
- Husk ikke at slukke for varmepumperne, de skal efter møderne stå på 10 grader følg vejledningen der hænger ved siden af fjernbetjeningen. De skal køre om vinteren særligt når der er frost.
 - Vi observerede tidligere da vi skulle øve telte med Minierne at der er en del af teltene der mangler dele eller er ødelagte. Hvad er vores ambitioner? Hvis vi vil fastholde dem, bør det undersøges hvorvidt de har nogen reel værdi eller om det på tide at anskaffe nye. Jeg vil derfor godt foreslå at der laves en indstilling til bestyrelsen om at udskifte ødelagt telt materiel. I den forbindelse ved jeg at Viktor har været ved at undersøge hvad prisen på nye telte er.

Trop og senior ser alle telte igennem til foråret og finder ud af om der kan indkøbes reservedele eller om der skal købes nye små telte. God ide at finde pris med mere når der indstilles til bestyrelsen

- Som eksperiment har Søs prøvet sig lidt frem med at anvende udlægs funktionaliteten i medlems service. Jeg vil gerne tilskynde til at andre også forsøger sig med dette da det forenkler processen ganske alvorligt. Evt kan man tage fat i mig når jeg er på pladsen og så kan jeg hjælpe med at gøre det indtil at man føler sig tryk i dette.

Alternativt kan man dog stadig sende mig en email med et billede af kvitteringer - men her skal lægges vægt på at jeg helst ikke vil have det i messenger da det har vist sig at blive noget rod.

Må vi få et kursus på næste leder møde?

- Vi har opkrævet kontingent for september -> december og vi har pt ingen udestående restancer fra forældre. Dejligt
- Vær opmærksom på at når der er forældre der gerne vil melde børnene ind, så SKAL de anvende hjemmesiden til at melde sig til. Sedlerne som hænger på kontoret er IKKE tidssvarende længere og jeg kan heller ikke oprette forældrenes personlige profiler. Den rette måde at gøre det på er at fortælle forældrene at de skal gå ind på assensspejderne.dk og klikke på "Indmeldelse af ny spejder".

Kan vi fjerne skemaerne på kontoret og erstate dem med en seddel/vejledning om, hvor og hvordan man indmelder elektronisk?
Ja.

Der har også været lidt bøvl med opkrævelsen af nye spejdere som bliver meldt ind. retningslinjen er pt som følger (Jeg har fintunet den

sammen med Connie) Alle nye får pt en opkrævning fra mig når de melder sig ind som lyder følgende: 75 kr. med 14 dages opkrævning (Vil egentligt meget gerne lave denne som en straks opkrævning) Dernæst runder jeg op eller ned til en hel måned de så skal betale dernæst. Feks hvis et barn er meldt til i slutningen af september, opkræver jeg dem for oktober, november, december - dvs 300 kroner. Er de meldt ind i en af de første dage, bliver opkrævningen 400 kroner.